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Skolebestyrelsesmøde 
Mandag den 19. september 2022 

kl. 19:00 – 21:00  
 

 
Til: Nina Hauge Jensen, Kristine Kloch Jeppesen, Louise Holm Laursen, Majken Bagger, 
Kresten Banke, Anne Louise Grønnebæk Hansen, Lone Krognos, Laust Bengtsen, Carla 
Winther Larsen, Sarah Rezaie, Nina Yuki Abildgaard, Ole Buskbjerg Thomasen og Anette 
Skipper. 
 
Afbud: Nanna Skaarup 
 

Referat 
 

1. Godkendelse af referat 
Ad 1)  
Referatet blev godkendt. 
 
2. Nyt fra elevrådet 
Ad 2) Beskrivelse af opstarten i elevrådet. 
 
Der har været holdt to møder i elevrådet. Foreløbigt er elevrådet i gang med at sætte 
arbejdet i gang. De skal på introtur med opstart på rådhuset hos rådmand Thomas 
Medom. Derefter skal de hygge sammen, spise middag og spille minigolf.  
 
Elevrådet har drøftet, hvad de er glade for på skolen: den nye bygning og rengøringen. 
Desuden pointerede Carla og Sarah at de selv er glade for denmobilfri skole og ud-
gangsforbuddet. Skolen er god til at styre eleverne hen imod at være sociale med hin-
anden i pauserne. 
  
Elevrådet har ønsket ure på skolen, så de bedre kan komme ind til tiden. OT har lovet 
at indhente tilbud på det.  
 
3. Endelig konstituering 
Ad 3). Vi skal derfor konstituere bestyrelsesposterne på ny og vælger forperson og 
næstforperson.  
Det betyder, at Louise er valgt som forperson, Kirstine er valgt som næstforperson. 
 
 
4. Skolebestyrelsens årshjul 
Ad 4) Forpersonen og OT præsenterer bud på årshjul. Ønsker til årets TEMA samt 
INDBLIK (i skolens pædagogiske praksis) drøftes og aftales. INDBLIK til oktobermødet 
skal fastlægges. 
 
Louise og Ole har udarbejdet et forslag til årshjul. Bilag uddelt. Bestyrelsen skal i dag 
komme med bud på tema (april måned) og indblik (oktober og maj måned). 
 
Skolebestyrelsen lavede en runde, hvor der kom følgende forslag:  

• Årstema: Vores Skole, handlingsplan i forhold til værdierne fx med én mål-
gruppe (det kunne være lærerne) 

• Indblik: Seksualundervisning i klasserne, fx gennem sundhedsplejen 



 
   

                                                                                                                

                                                                                                                               

 

 

2 

• Indblik: Højt begavede børn 

• Indblik: Relationsopbyggende aktiviteter på Åby Skole (på tværs af klasser og 
årgange) 

• Principper for badning i idræt/svømning 

• Tema: Fællesskabet på Skolen (særligt i indskolingen) Er der nogen retnings-
linjer, som lærere og pædagoger følger? 

• Besøg i specialklasserne (kaldet miniklasserne). 

• Mellemform (måske kunne de her to punkter smelte sammen)  

• Sproglig udvikling 

• Læsevejlederne/ ordblinde/mat-vejleder 

• Stærkere Fællesskaber 

• Skolens hjemmeside (intro. V. OT) 

• Luksus-rundvisning på skolen med besøg i særlige lokaler 
 
Ole klargjorde, hvad skolebestyrelsens opgave er: tilsyn, værdier og principper for sko-
lens overordnede drift. 
 
Det blev besluttet, at Indblik i oktober bliver: ”Mellemform”. (Mødet flyttes til 2. novem-
ber.) 
 
 
5. God morgen-kaffe 
Ad 5) Aftaler og koordinering af efterårets god-morgen-kaffe. 
 
Der bestilles to kaffevogne, skolebestyrelsen står klar og taler med forældrene og for-
tæller eventuelt om arbejdet med værdier. 
Dato: Torsdag den 13. oktober kl. 7.30 – 8.30 
 
6. Skolebestyrelseslørdag 
Ad 6) Udvikle ideer og ønsker til dagens indhold. (20:15– 20:35) 
 
Punktet flyttes til næste møde (oktober). 
 
7. Forældremøder 
Ad 7) Kort erfaringsudveksling omkring deltagelsen på udvalgte forældremøder. 
 
Èn har deltaget på mini-klassernes forældremøde. Det var et godt møde.  
På 1. klassernes møde var det dejligt, at der var et skriv, som SB-medlemmet kunne 
bruge. Der var udfordringer med lyden.  
På 7. klassernes møde følte SB medlemmet sig ikke forberedt, men nåede at få nogle 
stikord lige inden mødet, som var brugbare.  
 
Der er noget overlap med det, som ledelsen siger noget om.  
 
Det nævnes, at det er værdifuldt at skolebestyrelsen er synlige og det gør ikke noget, 
at der er overlap med ledelsens oplæg. Det styrker fortællingen og kan bruges som et 
fint indblik i, hvad bestyrelsen arbejder med. Bestyrelsen vil den ”gode skole” og det er 
det budskab, som skal præsenteres. Signalværdien er vigtig.  
 
Det besluttes at se på, hvad er det vi vil med den handling. Hvad vil vi gerne for-
tælle/hvad er vores fælles budskab? 
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8. Høringssvar 
Ad 8) Nina og Kristine tager feedback på det høringssvar som er indsendt, og som be-
styrelsen har fået rundsendt. 
 
Nina og Kristine foreslår, at der gives mandat til dem, som skriver et høringssvarsop-
læg, som derefter drøftes kort med skoleleder og forpersonen.  
Det blev drøftet om der reelt er tid til at modtage feedback fra de øvrige medlemmer, 
når først der ligger et skriftligt forslag.  
Spørgsmålet fra udvalget til de andre skal fremad rette hedde ”kan I acceptere vores 
skriv i den her form (det vil sige i sin helhed)?” 
 
Det blev besluttet at bruge den foreslåede form på de næste skriveprocesser. Det vil 
sige, at efter en fælles drøftelse på skolebestyrelsesmøde får udvalget mandat til at 
skrive på bestyrelsens vegne.  
 
Bestyrelsen gav feedback på processen.  
 
9. Evt. 
Ad 9)  
 
OT orienterede om de kommende besparelser i Århus Kommune. Der skal spares 100 
millioner i det kommende år (2023). De kommende år (24-25-26) skal der spares 119 
millioner hvert år. Der kommer en høring i slutningen af oktober. Der skal afleveres hø-
ringssvar 24. november 2022 fra skolebestyrelsen.  
 
Derfor blev det besluttet, at SB-mødet den 26. okt. flyttes til den 2. november 22.  
 

 
 
Refereret af Anette Skipper, viceskoleleder 


